
 

Årsmøde i DGI Sydvest Krocket 2023 

 

Dag og tid: Torsdag d. 2. marts 2023 kl. 18.30 

Sted: Helle Hallen 

Praktik: Mødeleder: Kristian Hansen 

Referenter: Michelle Knudsen & Dennis Jensen 

Deltagere: 70 deltagere fra 22 forskellige klubber. Følgende klubber var repræsenteret; 

Næsbjerg/Rousthøje UI, Ansager Krocketklub, Tistrup Krocketklub, Varde 

Krocketklub, Tjæreborg Idrætsforening, Kongeådal Sportsforening, Ølgod 

Krocketklub, Ribe Gymnastik forening, Horne Idrætsforening, DGI Sydvest 

senioridræt, Vesterhede Krocketklub, Vorbasse Krocket- og Petangue klub, 

Bramming Krocketklub, Nordenskov UIF, Bøvl Idrætsforening & Sig/Thorstrup 

Idrætsforening. 

  

Formand, Steen Hansen, byder velkommen til Årsmøde.  

Der synges ”Livstræet” 

Præsentation af udvalget og personale fra DGI Vestjylland.  

Ny idrætskonsulent for krocket, Dennis Jensen, præsenterer kort sig selv.  

 

Kontaktoplysninger på Dennis Jensen; 

Tlf. 79 40 42 62 – Mail: dennis.jensen@dgi.dk  

 

Punkt Dagsorden: 

1. Valg af mødeleder 

Beslutning Udvalget foreslår Kristian Hansen, Oksbøl. Kristian vælges uden modkandidater.  

  

2.  Valg af stemmetællere 

Beslutning Udvalget foreslår; 

Poul Erik Vedstesen, Ansager 

Bodil Madsen, Kvong 

Tommy Madsen, Skads-Andrup 

Alle vælges uden modkandidater.  

  

3. Udvalgets beretning om arbejdet i det forløbne år og handlingsplan for det 

kommende år 

 Steens beretning (laves som link) 

 

Roberts beretning om regnskab (indsæt link) 

Spørgsmål til beretning: 

Hvad sker der med overskuddet? 

Svar: 50 % bliver i egen landsdels økonomi og de resterende 50 % overføres til en 

udviklingspulje for krocket på landsplan.  

 

Der spørges til den samlede kassebeholdning. Hvad har DGI Sydvest Krocket 

generet siden 2018? 

Michelle siger at beløbet er 18440,305,-  
 

Formålet med udviklingspuljen efterspørges.  

Svar: Der ligger nogle retningslinjer for, hvad puljen kan benyttes til, men udvalget 

har endnu ikke fastsat præcist, hvad denne skal benyttes til endnu. 

Udvalget efterspørger input fra klubberne til hvad udviklingskronerne skal benyttes 

til.  

Ernst fremsætter forslag om flere kurser.  

 

Beretning Holdturnering 

Spørgsmål til beretningen; 

mailto:dennis.jensen@dgi.dk
https://mimer.dgi.dk/offentlig/acf23e85d29c4e0b8d59894537bdaa57


 

Side 2 

Ansager: Har oplevet udfordringer med registrering af spillere, som efter klubben 

er registreret men ikke ifølge udvalget. Kan der være fejl i systemet? 

Svar: Det kan det muligvis. Gør udvalget opmærksom på disse udfordringer, så vi 

kan undersøge det nærmere i samarbejde med administrationen.  

 

 

Beretning parturnering 

Spørgsmål til beretningen: 

Der spørges til hvornår tilmeldingen slutter. 

Se i ovenstående link Beretning parturnering. 

 

Beretning Enkeltmandsturnering 
 

Krocket by night 
 

Invitation Krocket by night 
 

Beretning Strandstævne 

 

Christians beretning om junior krocket (indsæt link) 

 

Opfordring til klubberne om at tage kontakt til skolerne lokalt i forhold til at spille 

krocket i idrætstimerne. Materialet er lavet.  

 

Spørgsmål til beretningen: 

Bramming fortæller, at de har lavet lignende tiltag, hvor eleverne synes, det er 

sjovt, mens de er der, men aldrig vender tilbage til klubben efter en enkelt 

prøvetime.  

Svar: Vi finder inspiration fra skole-skydning, hvor man laver et forløb, så eleverne 

prøver idrætten mere end én gang. Dette har i andre idrætter været med til at 

sikre, at eleverne efterfølgende fortsætter i foreningerne.  

 

Spørgsmål til hvordan konceptet fungerer – er det DGI der står for det eller 

klubben? 

Svar: Det er en aftale mellem klubben og skolen. Der er undervisere fra skolen 

med ude i idrætstimerne. DGI kan hjælpe med at skabe kontakten.  

 

Beretning sommerstævnet 
Det tidligere Krunderupstævne er nu flyttet til Vemb pga. ombygning i Krunderup 

og hedder nu Sommerstævne i Vemb. Invitation hertil er udsendt.  

 

Beretning synlighed og kurser 
Arbejdsgruppen efterspørger kommentarer til den fastsatte pris vedr. firma-

krocket. Forsamlingen har ingen kommentarer til den fastsatte pris.  

 

Bramming har prøvet et lignende tiltag, men oplever igen, at folk ikke kommer 

igen efterfølgende.  

Svar: Det kan være svært, når det er et firma, men ved lokal gadefest eller 

lignende med lokale deltagere, så har klubben har et stort ansvar for at følge op 

efterfølgende, så folk bliver ved at komme igen.   

 

Forslag om, at klubberne tager kontakt til et firma og tilbyder et firmaarrangement 

imod f.eks. at få nye klubtrøjer eller lignende.  

 

Firmakoncept 

https://mimer.dgi.dk/offentlig/e04f8f2c394b4a09af3d32c399f00794
https://mimer.dgi.dk/offentlig/bc3ebcd4cc6b4a58b44af8e4d67c223f
https://mimer.dgi.dk/offentlig/ebd1c7fc29904b9b8e526b836bb915f4
https://mimer.dgi.dk/offentlig/4d75e6f6f527441382236467be1ff7e9
https://mimer.dgi.dk/offentlig/253d71d5ead24914881825a7ea939957
https://mimer.dgi.dk/offentlig/3fe4054306944797b9d8bf07b2d16c22
https://mimer.dgi.dk/offentlig/e9e283ce90fb4920b1ae5b0b03d88bb7
https://mimer.dgi.dk/offentlig/f8e535042cbb470a9f446339a9f1bacc
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flyer firmafest 
 

Beslutning Beretningerne er taget til efterretning.  

  

Årsmødet suspenderes kortvarigt, mens der drikkes kaffe og serveres forplejning.  

 

4. Årets emne: ”Mere gang i den” 

 Opfordring til klubberne om at deltage i turneringer, stævner og få gang i firma-

arrangementer lokalt, så vi kan få mere gang i den generelt.  

 

Det er vigtigt, at vi synliggør aktiviteter og aktivitetsdeltagere over for DGI for at 

blive ved med at få midler til at udvikle krocket for og sikre administrativ 

understøttelse af idrætten. 

 

Der ligger papirer med info om kommende arrangementer rundt på bordene, som 

klubberne gerne må tage med hjem og hænge op. Invitationerne kommer senere.  

 

Udvalget efterspørger igen efter forslag til, hvad udviklingspuljen skal benyttes til.  

 

 

5. Indkomne forslag 

 Forslag 1 om op og nedrykning 

Til forslaget tilføjes, at Danmarksmestrene også skal rykkes op.  

 

Nordenskov: Hvordan afgøres det ved 3 puljer (f.eks. M1), hvem der har dårligst 

score, hvis flere ender med den samme score? Forslag om at tage dem med til 

landsdelsfinalen for at afgøre dette.  

Svar: Det forekommer ikke så ofte, men det kan tilføjes til forslaget, at hvis 

ovenstående forekommer, skal der spilles en finale. 

 

Bramming: Synes at forslaget har en slagside. Der er næsten ingen rotation -

hverken op eller ned. Kunne man gøre det som med lørdags- eller 

søndagsstævner? 

Svar: I forbindelse med seedning, har vi set på, hvordan gør man i andre 

landsdele. I andre landsdele rykker man op/ned på denne måde. En metode til at 

ensrette over hele landet. Oprykning til lørdags-, søndagsstævnerne og 

turneringerne kan ikke sammenlignes.  

 

Ernst: I linje 2 bør det tilføjes ”gennemsnit pr. kamp”.  

Svar: Det er korrekt. Det kan ofte løses rent matematisk.  

 

Nordenskov: Kan man ikke altid tilmelde sig i en højere række? Synes det er et 

problem, at nogle ikke vil rykke ned – særligt i M1. Er derfor fortaler for tvunget 

nedrykning.  

Svar: Ja, man kan altid tilmelde sig højere. Men du kan aldrig tilmelde dig lavere 

end du er seedet.  

 

Forslag 2 Tilladelse til at bruge 2 hænder 
Kommentar om, at det for de fleste vil være lettere at spille med én frem for to 

hænder. 

 

Bekymring om, at det nu bliver valgfrit. Det kan komme til at minde mere om 

engelsk krocket, hvor også køllerne bliver længere.   

https://mimer.dgi.dk/offentlig/01ed434d88594c26a6c643ab384d0475
https://mimer.dgi.dk/offentlig/90C3CCCF-001
https://mimer.dgi.dk/offentlig/6a055c10eef4407392feeb532b1c7042
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Svar: Udvalget gør opmærksom på, at dette ikke vil være gældende fra næste uge. 

Det skal godkendes på Årsmøde for Krocket på landsplan i oktober. Forslag om, at 

der kan tilføjes en maximal køllelængde i reglerne for at undgå det beskrevne 

scenarie. Udvalget vil tilføje dette til forslaget. Max. længde vil foreslås til værende 

60 cm.  

 

Ernst: Har aldrig oplevet dette som værende et problem. Laver vi reglerne om for 2 

personer? Vi har et godt spil. 

Svar: Til Årsmødet sidste år på landsplan var der enighed om at dette forslag 

burde vedtages, så det er noget andre landsdele også kan genkende.  

 

Bramming: Mange gange handler chikanen om uvidenhed. Sørg for at fortælle fra 

kampstart, hvis nogle spillere har dispensation til at spille med to hænder.  

Tonny, udvalget: Oplever chikane på trods af lovlig dispensation.  

Varde: Står maximal køllelængde ikke allerede i reglerne? 

Svar: Nej. Det står kun et minimums mål.  

 

Ernst: Hvor mange dispensationer gives der på landsplan? 

Svar: Det ved vi ikke. I Sydvest er der sidste år givet 12. Vedtagelse af dette 

forslag kan også være medvirkende til, at vi kan få flere spillere med.  

 

Erik, udvalget: De fleste vil helst spille med 1 hånd. Nogle kan bedre med én hånd 

og andre med to hænder. Skal vi ikke bare have lov at spille som man bedst kan? 

 

Forslag 3 Bramming 

Steen, udvalget: Vi har modtaget forslaget fra Bramming tidligere og forslaget er 

behandlet på udvalgsmøde. Udvalget beklager, hvis klubben ikke har følt sig hørt.   

Seedning er nyt, og det vil tage nogle år at vænne sig til det. Der vil være nogle 

børnesygdomme og noget som formegentligt skal rettes til.  

Udvalget har besluttet, at det skal være ét tal og dette er også vedtaget på 

landsplan. Vi vil ikke kunne deltage i DM, hvis dette forslag vedtages.  

 

Bramming: Jens Peter mener, at han personligt har to tal.  

Svar: Dette er ikke korrekt. Du har kun ét tal. Vær opmærksom på, at du har ét tal 

for turnering og ét for lørdags- og søndagsstævner. Det er ikke det samme.  

Seedningsreglerne forklares og debatteres. Debat særligt omkring om at 

enkeltmands seedning er definerende for, hvilken række du spiller par- og 

holdturnering. Dette blev vedtaget på Årsmøde 2022. 

 

Michelle (DGI) orienterer om betydningen, af hvad vedtagelse af dette forslag har 

af betydning vedr. deltagelse i DM.  

 

Nordenskov: Forslag om, at der laves et pointoverlap mellem rækkerne. Måske 

dette kan imødegå Brammings forslag og fortsat gøre det let at arbejde med 

seedning.  

 

Bramming ønsker at dette forslag skal tages med til DGI Krockets Årsmøde i 

oktober 2023.  

Beslutning Forslag 1 afgøres ved håndsoprækning. Forslaget er vedtaget ved flertal. 

Ændringen er gældende fra efter denne sæson. 

 

Forslag 2 afgøres ved håndsoprækning. Forslaget er vedtaget ved flertal og 

forslaget vil bringes til afstemning til Årsmøde for krocket på landsplan inden det 

officielt kan indføres i DGI Sydvest.  

 

Forslag 3 afgøres ved skriftlig afstemning.  

Stemmerne fordeltes således: Ja: 7 Nej: 63 Blank: 3 Forslaget er ikke vedtaget.  

https://mimer.dgi.dk/offentlig/e224b97a19f84107886aa641d264cb1b
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6. Valg af udvalgsmedlemmer 

 På valg er: 

Steen S. Hansen – Modtager genvalg 

Kim Jensen – Ønsker at opstille som suppleant i stedet. 

Karsten Ladefoged – Modtager genvalg 

Christian Jacobsen – Modtager genvalg 

Tonny Andersen ønsker at stille op som udvalgsmedlem.  

Beslutning Steen S. Hansen, Karsten Ladefoged, Christian Jacobsen og Tonny Andersen 

vælges som udvalgsmedlemmer uden modkandidater.  

 

7.  Valg af suppleanter 

 På valg er; 

Tonny Andersen – Er valgt ind som udvalgsmedlem, hvorfor kandidatur som 

suppleant trækkes.  

Aase Hjerrild Jacobsen – Modtager genvalg 

Kim Jensen opstiller som suppleant.  

Beslutning Følgende vælges uden modkandidater: 

1. suppleant: Kim Jensen 

2. suppleant: Aase Hjerrild Jacobsen 

 

8. Diverse informationer. Herunder spørgsmål/debat fra forsamlingen. 

 Frede informerer omkring hjemmesiden og efterspørger ønsker til rettelser.  

Stævnekalenderen gennemgås.  

 

Visning af lørdags- og søndagsstævner. Frede efterspørger input – skal noget laves 

om? Forsamlingen har ingen ønsker til ændringer. Frede gør opmærksom på, at 

navne mv. skal staves korrekt og at det er den, der tilmelder, der har ansvaret for, 

at det står korrekt.  

 

Ingen spørgsmål henvendt til administrationen.  

 

Udvalget efterspørger igen forslag til hvad udviklingspuljen, kan benyttes til.  

Forsamlingen ønsker indikation af hvad pengene f.eks. kan bruges på/søges til.  

Svar: De 10.000 kroner er afsat til ideer og udvikling i Sydvest. Udviklingspuljen 

skal komme medlemmerne i vores område til gode.  

Forslag om at vi skal blive klogere på målgruppen, vi henvender os til, og at vi skal 

markedsføre os mere i medierne.  

Nogle klubber oplever at medierne ikke vil skrive noget omkring lokale stævner 

osv.  

 

Michelle gør opmærksom på, at aviserne mv. sjældent tager reklameopslag for 

stævner, mv. med, da de så vil opkræve annoncegebyr. Sørg i stedet for at finde 

den gode historie, den skæve vinkel eller det nye tiltag, så der er noget 

nyhedsværdi. 

Opfordring til at sende billeder mv. til Dennis, så vi kan markedsføre og udbrede 

kendskabet til krocket på Facebook, mv.  

 

9. Eventuelt 

 Michelle takker udvalget og klubberne for et godt samarbejde de seneste knap 5 

år.  

 

Tjæreborg har inden for de sidste 14 dage fået 6 nye medlemmer, fordi Esbjerg 

Krocketklub er nedlagt.  
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Ernst: De små klubber har svært ved at få det til at hænge sammen pga. for højt 

medlemskontingent til DGI. Henstilling til udvalget om at tage dette op.  

Svar: Udvalget tager det med til DGI Sydvests bestyrelse.  

 

Tonny: Har lavet en beregning på hvilke klubber, der har været mest aktivt 

deltagende det sidste år og er nået frem til følgende:  

1. Alslev 

2. Horne 

3. Jannerup 

4. Oksbøl 

5. Kvong 

  

Kristian takker for god ro og orden og årsmødet afsluttes.  

 

Udvalget takker Ernst for oplæg. Erkendtlighed overrækkes.  

Udvalget takker Kristian for indsatsen som dirigent. Erkendtlighed overrækkes.  

Tak til klubberne for fremmødet. 

Tak til Michelle for indsatsen. Erkendtlighed overrækkes. 

 

Mødet afsluttes med sangen: En dejlig dag 

 


